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قوانین قوانین 
سختی سختی 

در انتظار در انتظار 
باشگاه های باشگاه های 
ایرانی است ایرانی است 

و سال آینده  و سال آینده  
ای اف سی ای اف سی 

قانونی به قانونی به 
فدراسیون ها فدراسیون ها 
ابلاغ می کند ابلاغ می کند 

که براساس که براساس 
آن آن 5151 درصد  درصد 

از درآمد از درآمد 
تیم ها باید تیم ها باید 

هزینه شود و هزینه شود و 
این موضوع این موضوع 

به شدت به شدت 
به ضرر به ضرر 

باشگاه های باشگاه های 
ایرانی است. ایرانی است. 

برگزاری دربی در هفته پنجم
مراســـم قرعه کشـــی بیســـت  و ســـومین دوره لیگ برتر 
دیروز با حضور مســـئولان فدراســـیون فوتبال و تیم های 
لیگ برتری در هتل المپیک برگزار شـــد. بر این اساس 
در هفتـــه اول اســـتقلال در آبادان به مصـــاف نفت می 
رود و پرســـپولیس هـــم در این هفته در ورزشـــگاه آزادی 
میزبان آلومینیـــوم اراک خواهد بود. علاوه بر این طبق 
قرعه کشـــی انجام شـــده دربـــی ســـرخابی ها در هفته 

پنجم برگزار خواهد شـــد.

لباس عجیب بر تن ملی پوشان!

تیم نونهـــالان ایران، شـــنبه در یک دیـــدار تدارکاتی با 
پنج گل تیـــم فراز لاهیجـــان را شکســـت داد. دیداری 
در این ســـطح معمولاً مورد توجه قـــرار نمی گیرد، مگر 
اینکـــه اتفاق خاصی در آن رخ بدهـــد. تیم نونهالان در 
این بازی دوســـتانه با پیراهن راه راه سفید-ســـرمه ای به 
میدان رفت و مشـــخص نیســـت چگونه ایـــن پیراهن 
عجیب از تن بازیکنان تیم نونهالان ســـردرآورده است 
و فدراســـیون فوتبال با یک بدســـلیقگی باعث شد به 
این بـــازی توجه شـــود. در تاریخ فوتبال ایـــران معمولاً 
از رنگ هـــای ســـفید، ســـبز و قرمز بـــرای تیم های ملی 
استفاده شـــده است و هرگز دیده نشـــده که از چنین 

پیراهنی اســـتفاده شود.

محبی به روسیه رفت
محمـــد محبـــی مهاجـــم ملی پـــوش فصـــل گذشـــته 
اســـتقلال برای عقد قرارداد با باشگاه روستوف روسیه 
وارد مســـکو شد. باشـــگاه ســـانتاکلارا پرتغال با باشگاه 
روســـیه ای به توافق رســـید تـــا محبی فصـــل آینده در 

این تیـــم به میـــدان برود.

آرسنال هم مشتری مهاجم تیم ملی شد

میلان انتخاب شماره یک طارمی

مهـدی طارمـی سـتاره تیم ملـی کشـورمان و عضو باشـگاه 
پورتـو ایـن روزهـا مـورد توجـه باشـگاه های بـزرگ اروپـا قرار 
گرفتـه و پیشـنهادهایی از آرسـنال، منچسـتر یونایتـد و 
میـلان دریافـت کـرده اسـت. روزنامـه ایتالیایـی گاتزتا دلو 
اسـپورت نیـز در شـماره دیـروز خـود از تـلاش میـلان برای 
اسـتخدام مهـدی طارمـی خبـر داده اسـت. گاتزتـا تیتـر 
»گزینـه میـلان، طارمـی اسـت« را روی صفحـه نخسـت 
خود به کار برده و در ادامه نیز نوشـته اسـت که روسـونری 
حاضـر اسـت بـرای بـه خدمـت گرفتن آقـای گل لیـگ برتر 
پرتغال، مبلغ مورد نظر پورتو )20 میلیون دلار( را پرداخت 
کند. بر همین اسـاس ساشا تاوالیری، خبرنگار فرانسوی 
از آینـده طارمـی صحبـت کـرد و اولویـت سـتاره ایرانـی از 
میـان پیشـنهادهای متعـدد را اعـلام کـرد. ایـن خبرنـگار 
بلژیکـی- فرانسـوی گفـت: »میـلان گزینـه خوبـی بـرای 
مهـدی طارمـی ظاهـر شـده کـه طی چند سـاعت گذشـته 
سـتاره ایرانـی را در اولویـت قـرار داده اسـت. میـلان در 
حـال حاضـر گزینـه اول مهاجـم ایرانـی اسـت.«علاوه بـر 
ایـن دیـروز رسـانه های انگلیـس هـم بـا انتشـار چندیـن 
بـه پرونـده جـذب  آرتتـا  از ورود آرسـنال و میـکل  خبـر 
مهـدی طارمـی خبـر دادنـد. تمـام رسـانه های انگلیـس 
توپچی هـای لنـدن را رقیـب اصلـی منچسـتر یونایتـد برای 
جـذب طارمـی معرفـی کردنـد. طبـق اعـلام رسـانه های 
انگلیـس تحـرکات آرسـنال بـرای امضـای قـرارداد بـا آقـای 
گل لیـگ پرتغـال باعـث نگرانـی منچسـتر یونایتـد و دیگـر 
مشـتریان سـتاره ایرانـی شـده اسـت. در ایـن بیـن نشـریه 
»اوجوگـو« پرتغـال در گزارشـی با عنـوان »طارمی عجله ای 
برای ترک پورتو ندارد« به این موضوع پرداخت و نوشـت: 
»ایتالیایی هـا میـلان را بـه عنـوان مقصـد احتمالی طارمی 
معرفـی می کننـد امـا ایـن مهاجـم عجلـه ای بـرای رفتـن 
نـدارد. سـتاره ایرانـی تا یک هفتـه دیگر بـه تمرینات پیش 
فصـل پورتـو ملحق می شـود. طارمـی با همان خونسـردی 
علاقـه  خبـر  روز  هـر  تقریبـاً  دروازه بان هـا،  بـا  برخـورد 
باشـگاه هایی بـا ظرفیـت اقتصـادی بالاتـر از پورتـو را بـرای 
جذبـش دریافـت می کنـد. ایـن مهاجم همچنان در شـهر 
بوشـهر در تعطیـلات بـه سـر می بـرد و منابـع نزدیـک به او 
بـه »اوجوگـو« اطمینـان داده انـد کـه او بـه هیـچ وجـه بـه 

مسـائل مربـوط بـه بـازار توجهـی نـدارد.«

اعلام مبلغ قرارداد بیرانوند
باشـــگاه  مدیـــره  هیـــأت  عضـــو  خبیـــری،  حســـین 
پرسپولیس در مورد اینکه گفته شـــده قرارداد علیرضا 
بیرانوند با پرســـپولیس 14 میلیارد است، در صورتی که 
او پیشـــنهاد 90 میلیاردی داشته اســـت، گفت: »سنگ 
بزرگ نشـــانه نزدن اســـت، مـــا هم می توانیـــم بگوییم 
200 میلیـــارد می دهیـــم تا فـــلان بازیکن به باشـــگاه ما 
بیایـــد، این فقـــط فضـــا را ملتهب کردن اســـت.« او در 
خصوص اینکه واقعاً قرارداد بیرانوند 14 میلیارد اســـت، 
تأکید کرد: »بله، این موضوع شـــفاف است و در سایت 

ســـازمان لیگ و کدال منتشـــر می شود.«
 
 

وزیر ورزش و جوانان در بازدید از روند نوسازی ورزشگاه آزادی:گزارش و خبر

فدراسیون گفته فصل جدید VAR خواهیم داشت
اگر هواداران متمول، انضباط مالی را خدشه دار کنند، مخالفت خواهیم کرد

خطیر با انبوهی از مشکلات، کارش را در استقلال شروع کرد

مدیرعاملــــــــــی با ساعت سوئیســـی!

وزیـــر ورزش و جوانـــان، دیـــروز بـــا حضور 
از  در مجموعـــه ورزشـــی آزادی تهـــران، 
روند بازســـازی ایـــن ورزشـــگاه بازدید کرد. 
سیدحمید ســـجادی در جریان این بازدید 
گفت: »بـــر اســـاس برنامه ریـــزی قبلی که 
انجـــام داده بودم، بـــرای پیگیری وضعیت 
بازســـازی ورزشـــگاه آزادی به این ورزشـــگاه 
آمـــدم و بـــا حضـــور همکارانم در شـــرکت 
توســـعه و تجهیـــز در جریـــان اقدامات قرار 
گرفتـــم. اســـتادیوم آزادی پذیـــرای فوتبال 
و دوومیدانـــی اســـت کـــه در حـــال حاضر 
اولویـــت ما فوتبـــال و بعد از آن رشـــته های 
مختلف است. بازســـازی ورزشگاه، نیازمند 
یـــک تصمیـــم انقلابـــی و اراده قـــوی بود و 

با مشـــورتی که بـــا هیأت دولت داشـــتیم، 
رئیس جمهـــور محتـــرم و محمـــد مخبـــر 
معـــاون اول رئیس جمهور قـــول همه نوع 
حمایـــت را دادنـــد و اگـــر صبـــوری کنیم تا 
یکســـال و نیم دیگر شـــاهد اتفاقات خوبی 

در این ورزشـــگاه خواهیـــم بود.«
او درخصـــوص تجهیـــز آزادی به سیســـتم 
کمـــک داور ویدیویـــی هـــم عنـــوان کرد: 
»بـــرای تجهیز ورزشـــگاه آزادی به سیســـتم 
VAR، بـــه مهدی تاج رئیس فدراســـیون 
فوتبال زحمـــت دادم و اقدامات خوبی هم 
انجـــام داده اند. ظاهراً قرار اســـت در فصل 
جدید لیگ برتر از وار اســـتفاده شود البته 

اگر به مشـــکل خاصـــی نخوریم.«
ســـجادی در واکنش بـــه ایـــن موضوع که 
به دلیـــل تحریم هـــا امـــکان اســـتفاده از 
VAR مهیـــا نشـــده، پاســـخ داد: »چیزی 
در ایـــن خصوص بـــه من گفته نشـــده. اما 

VAR زیـــاد اســـت. البته اگر صداوســـیما 
برای من داســـتان درســـت نکنـــد و نگوید 
VAR نـــه، کمـــک داور ویدیویـــی )بـــه 
شـــوخی می گویـــد(. همان طور کـــه گفتم 
شـــرکت های زیادی هســـتند که سیســـتم 
کمک داور ویدیویی طراحـــی می کنند. ما 
هم شرکت های دانش بینان خوبی داریم 
که قادر به ســـاخت و طراحی این سیستم 
هســـتند. مهم این اســـت که استاندارد آن 
مـــورد تأییـــد فیفا قـــرار گیرد. بـــا این حال 
تـــاج اقدامـــات خوبـــی در ایـــن خصوص 
انجـــام داده. فدراســـیون به مـــن گفته در 
فصـــل پیـــش  رو از کمـــک داور ویدیویـــی 
بهره منـــد خواهیـــم شـــد. امیـــدوارم این 
اتفاق رخ دهـــد. کادر فنی و قـــرارداد آن بر 

عهده فدراســـیون فوتبال اســـت.«
وزیر ورزش و جوانان در خصوص ســـقف 
بودجه باشگاه ها در فصل نقل و انتقالات 

و مدیریت هزینه کرد هواداران متمول نیز 
چنین نظـــر داد: »درخصـــوص هزینه کرد 
هواداران متمول گزارشـــی به دســـت من 
نرســـیده امـــا علاقه مندم دســـتورالعمل 
فدراســـیون فوتبال که مربـــوط به رعایت 
ســـقف بودجـــه باشگاه هاســـت، اجرایی 
شـــود و من کلیه معاونان مرتبـــط خود را 
ملزم کردم تا در این زمینه به فدراســـیون 
فوتبـــال کمک کنند تا انضبـــاط و عدالت 
مالـــی رعایت شـــود. مـــا خـــود را ملزم به 
کمک برای رعایت این مســـأله می دانیم. 

اگر قرار باشـــد افرادی همچـــون هواداران 
متمول، ایـــن انضباط مالی را خدشـــه دار 
کننـــد، مخالفـــت خواهیـــم کـــرد. همه 
باشـــگاه ها بایـــد بداننـــد کـــه همـــه بـــا 
یـــک دســـتورالعمل یکســـان بـــه میدان 
می آیند و اگـــر موارد خلافـــی رخ دهد، به 
ســـمت اصـــلاح می رویـــم.  طبـــق قانونی 
کـــه مجلس بـــرای وزارت ورزش نوشـــته، 
وظیفـــه پیگیـــری داریـــم و اگـــر مـــوردی 
باشـــد ورود می کنیم تا فدراسیون فوتبال 

اصـــلاح کند.«

بازتاب

گفت و گو

محمدمحمدی سدهی 
روزنامه نگار

بالاخـــره و پس از اســـامی مختلفـــی که در 
چند روز گذشـــته برای مدیریت اســـتقلال 
مطرح شـــد، هیـــأت مدیـــره این باشـــگاه 
شـــنبه شـــب تشـــکیل جلســـه داد و علی 
به عنـــوان  رســـمی  به صـــورت  را  خطیـــر 
سرپرســـت مدیرعاملی و جانشین حجت 
کریمـــی انتخاب کرد تا او به عنوان بیســـت 
و چهارمین مدیر تاریخ استقلال کارش را در 
این باشـــگاه آغاز کند. البتـــه افرادی چون 
علـــی فتـــح الله زاده )5 دوره( و محمدکاظم 
اولیایی و محمد حســـین قریـــب )2 دوره( 
مدیریت این باشـــگاه را برعهده داشـــته اند 
تـــا به ایـــن ترتیـــب، آبی ها در طـــول تاریخ 
خـــود، 30 دوره مدیریتـــی را پشـــت ســـر 

گذاشـــته باشند.
 

ح شد وقتی نام خطیر مطر
اما خطیـــر در حالی صبح دیـــروز و با حضور 
در ســـاختمان باشـــگاه اســـتقلال، کارش را 
به عنـــوان سرپرســـت مدیرعاملـــی آبی هـــا 
شـــروع کرد کـــه بـــرای دومین بار اســـت در 
استقلال عهده دار مســـئولیتی می شود. نام 
او نخســـتین بار و با یک حاشیه در تیم ملی 
بر ســـر زبان هـــا افتاد. وقتـــی کـــه او معاون 
اجرایـــی دبیرکل فدراســـیون فوتبـــال بود و 
به همراه »جیم هانســـن« نماینده دانمارکی 
فیفـــا، قصـــد بازدیـــد از ســـاختمان »پـــک« 
در کمـــپ تیم هـــای ملـــی را داشـــتند اما با 
صدای بلند اوســـیانو کروز، دستیار کارلوس 
کی روش مواجه شـــدند که ایـــن موضوع به 

درگیـــری لفظی شـــدید دو طـــرف انجامید.
 

معاون اجرایی آمده از سوئیس
خطیر که مهندســـی برق، اقتصـــاد انرژی و 
مدیریت فوتبال و حقوق ورزشی در سابقه 
تحصیلاتی   اش دیده می شـــود، مرداد سال 
97 به عنـــوان معـــاون اجرایـــی اســـتقلال 
معرفـــی شـــد. امیرحســـین فتحـــی که آن 
مقطع سرپرستی باشگاه را برعهده داشت، 
خطیـــر را به عنوان جانشـــین پندار توفیقی 
معرفـــی کـــرد و خطیـــر که محل ســـکونت 
خانواده اش کشـــور ســـوئیس بود، ناگهان 
تبدیـــل به مدیـــری پرســـروصدا در فوتبال 
ایران شـــد. حضـــور خطیـــر در اســـتقلال 
بـــا حواشـــی چهارمیـــن  همزمـــان شـــد 
ســـوپرجام فوتبال ایران که بدون برگزاری 
مســـابقه با رأی کمیته انضباطی اســـتقلال 

3-0 بازنـــده آن اعلام شـــد. خطیر به عنوان 
نماینده حقوقی باشـــگاه استقلال مسئول 
پیگیری اعتراض باشـــگاه اســـتقلال به این 
رأی در دادگاه حکمیت ورزش شد و همین 
پیگیری هـــا موجـــب بـــروز اختلافاتی بین 
او با ســـازمان لیـــگ و فدراســـیون فوتبال 

ایران شـــد.
 

درگیری حقیقی با خطیر
هشـــتم اســـفند 1397، زمانـــی کـــه خطیر 
بـــرای بازدیـــد از چمـــن مجموعه ورزشـــی 
انقـــلاب کـــه در اختیار باشـــگاه اســـتقلال 
اســـت به ایـــن مجموعـــه رفته بود توســـط 
علیرضا حقیقی دروازه بان ســـابق تیم ملی 
مضروب شـــد و بینی اش شکســـت که این 
اتفاق واکنش رســـمی باشـــگاه استقلال را 
بـــه همراه داشـــت و حواشـــی زیـــادی را در 
پی داشـــت و موجب محرومیـــت حقیقی 

از فعالیت های ورزشـــی شـــد.
 

آوردن استراماچونی و استعفا
او که چالش هایی در اســـتقلال داشـــت و 
بر ســـر اخراج وینفرد شـــفر و گادوین منشا 
از این تیـــم، مورد هجمه هایی قـــرار گرفته 
بود، یکی از مربیان اســـم و رسم دار فوتبال 
ایران به نام آندره آ اســـتراماچونی را به ایران 
آورد اما بلافاصله از سمت خود کناره گیری 
کـــرد تـــا در ادامه جریان جدایی ســـرمربی 
ایتالیایـــی، عـــدم پرداخـــت دســـتمزد وی 
توســـط مدیران وقـــت و بدهی ســـنگین و 

تاریخی به وجـــود بیاید.
 

محرومیت از فوتبال و تبرئه
در ایـــن میان نیز یک حکـــم جنجالی علیه 
این مدیـــر جوان صادر شـــد. اردیبهشـــت 
139۸ خطیـــر در یـــک برنامـــه رادیویـــی 
ادعا کرد فســـاد گســـترده فوتبال ایـــران را 
فراگرفتـــه  و برای هر بـــازی در ایـــران، پنج 
میلیون دلار شـــرط بندی می شـــود. پس از 
صحبت های خطیر که با عنوان افشـــاگری 
علیـــه فدراســـیون فوتبـــال در رســـانه ها 
مطرح شـــد، کمیته اخـــلاق وی را به دلیل 
»نقـــض مقررات اخلاقی فوتبـــال« به مدت 
پنج ســـال از حضور در مســـابقات فوتبال و 
فوتســـال محروم و به پرداخت 100 میلیون 
تومان محکـــوم کرد. حکمی که البته ســـه 
ماه بعد توســـط کمیته اســـتیناف شکسته 

و خطیـــر نیز تبرئه شـــد.
 

حضور کوتاه مدت در تراکتور
آذر 1400 بـــود کـــه براســـاس تصمیم مجمع  
عمومـــی باشـــگاه تراکتور، خطیـــر به عنوان 
عضـــو جدید هیأت مدیره ایـــن تیم تبریزی 
انتخاب شـــد. او مســـئول بســـتن این تیم 

برای فصـــل جدید شـــد و قربـــان بردیف را 
به عنـــوان ســـرمربی تیم بـــه ایـــران آورد اما 
بعـــد از پایـــان فعالیـــت تراکتـــور در نقل و 
انتقالات تابســـتانی، تصمیم بـــه جدایی از 

این باشـــگاه گرفت.

 به دنبال بستن تیم و پرداخت بدهی ها
خطیر که در زمان مدیریت شـــهاب الدین 
عزیـــزی خـــادم، نامـــش به عنـــوان گزینه 
دبیرکلی فدراســـیون فوتبال مطرح شده 
بـــود، از دی مـــاه ســـال گذشـــته به عنوان 
مشاور عالی مهدی تاج رئیس فدراسیون 
فوتبـــال فعالیـــت می کـــرد امـــا حـــالا بـــه 
اســـتقلال بازگشـــته و هـــواداران این تیم 
امیدوارنـــد آبی هـــا را از وضعیـــت بحرانی 
نجات دهـــد. احتمـــالاً اولویـــت او حضور 
پررنگ اســـتقلال در بازار نقـــل و انتقالات 
باشـــد.  امـــا برای ایـــن کار، تزریـــق منابع 
مالی نیاز اســـت و باید دیـــد خطیر تا چه 
حـــد در انجـــام وظایفش موفـــق خواهد 
بـــود. مدیریـــت قبلـــی اســـتقلال موفق 
به حفـــظ بازیکنان مهمی چـــون مهدی 
قایـــدی و محمـــد محبـــی نشـــد و هر دو 
در آســـتانه پیوســـتن به تیم های اماراتی 
و روســـیه ای قـــرار دارنـــد. از ســـوی دیگر 
مهره هایی چون ســـعید مهـــری و رافائل 
ســـیلوا قرارداد خود را با آبی پوشان فسخ 
کرده انـــد. بازیکنی چون محمدحســـین 
مرادمند قـــرارداد نـــدارد و تکلیفش برای 
فصـــل بعـــد مشـــخص نیســـت. ضمـــن 
اینکه اســـتقلال با مشکلات مالی فراوانی 
دســـت وپنجه نـــرم می کنـــد. از بدهـــی 
بانکـــی تـــا معوقـــات بازیکنـــان داخلی و 
خارجی کـــه مدام بـــه تعداد آنهـــا افزوده 
می شـــود و بایـــد دیـــد خطیر که ســـاعتی 
سوئیســـی در دســـت دارد، چه برنامه ای 

برای حـــل این مشـــکلات دارد.

مشـــکلات اســـتقلال تمامی نـــدارد و این تیم 
در بدتریـــن شـــرایط ممکـــن به ســـر می برد. 
تغییـــرات مدیریتی فـــراوان و ورود مدیرانی که 
نه ســـابقه مدیریتی دارند و نـــه در حوزه ورزش 
فعالیتی داشـــته اند، یکی از موضوعاتی اســـت 
کـــه در ســـال های اخیـــر منجـــر به این شـــد تا 
ضربـــات جبران ناپذیری به این تیم وارد شـــود 
و حالا هـــم که وضعیـــت این باشـــگاه بزرگ با 
وجود حواشـــی بســـیار کاملاً مشـــخص است. 
البتـــه اینها تنها بخشـــی از مشـــکلاتی اســـت 
کـــه نهان شـــده، حال با گذشـــت زمان و ســـر 
بـــاز کردن زخم هـــای قدیمی، شـــاهد اتفاقات 
عجیب تـــر در این تیم  پرهـــوادار خواهیم بود؛ 
اتفاقاتـــی که تنهـــا روی اعصاب هـــواداران این 

تیـــم رژه می رود.
کاظـــم اولیایـــی، مدیرعامـــل اســـبق باشـــگاه 
اســـتقلال در خصوص این اتفاقات به »ایران« 
می گویـــد: »مدیرعامل هایی که در ســـال های 
اخیر بر میز مدیریت باشـــگاه اســـتقلال تکیه 
زده اند، با مدل مدیریت شـــان ساختار باشگاه 
را بـــه هـــم زدنـــد و این موضـــوع باعث شـــد تا 
حالا شـــاهد اتفاقات عجیب و غریـــب در این 
باشـــگاه بـــزرگ باشـــیم؛ اتفاقاتـــی تاریخی که 
در هیـــچ جایـــی از دنیا شـــاهد آن نیســـتیم. 
ســـاختار مدیریتی باشـــگاه اســـتقلال معیوب 
اســـت و باید این تیم و همچنین پرســـپولیس 
اصلاح ساختاری شـــود. بیش از 40 سال است 
که این 2 باشـــگاه و ســـایر باشـــگاه های فوتبال 
کشـــورمان با این ســـاختار معیـــوب مدیریتی 
مواجه هســـتند.« کارشـــناس مدیریت فوتبال 
صحبت هـــای خود را این گونـــه ادامه می دهد: 
»در ســـال 136۸ و در زمانـــی کـــه مدیرعامـــل 
باشـــگاه اســـتقلال بودم، بنده اساســـنامه ای 
در باشـــگاه نوشـــتم کـــه ســـاختار مدیریتی را 
برخلاف آن ســـال ها تغییر می داد. در آن زمان 
سازمان تربیت بدنی مســـتقیماً کارمندی را به 
باشگاه می فرستاد و اداره باشـــگاه را به کارمند 
خـــود می ســـپرد. براســـاس اساســـنامه ای که 
بنـــده نوشـــتم، مدیریـــت باشـــگاه بـــر مبنای 
بخـــش خصوصی بـــود اما متأســـفانه بـــه این 
اساســـنامه هیچ توجهی نشـــد. با اتفاقاتی که 
در دولـــت یازدهم افتاد، باشـــگاه اســـتقلال و 
پرسپولیس را به دولت ســـپردند و این چرخه 
معیوب ادامه پیـــدا کرد. در دولت احمدی نژاد 
آدم های دولتی را گذاشـــتند و وضعیت باشگاه 

را آشـــفته تر کردند.«

اولیایـــی می افزایـــد: »ایـــن مدیریـــت معیوب 
در  و  یافـــت  ادامـــه  ســـیزدهم  دولـــت  تـــا 
بـــرای  زیرســـاخت هایی  ســـیزدهم  دولـــت 
خصوصی ســـازی این دو باشـــگاه فراهم شـــد. 
مجلـــس شـــورای اســـلامی در ســـال 13۸3 
واگـــذاری این دو باشـــگاه بـــه بخش خصوصی 
را تصویـــب کرد اما ایـــن اتفاق نیفتـــاد تا اینکه 
در ســـال های اخیر ســـازمان خصوصی ســـازی 
وارد عمل شـــد و به شـــیوه ای معیوب بخشـــی 
از ســـهام این 2 باشـــگاه را به بخش خصوصی 
که همان مـــردم هســـتند، واگـــذار کردند که 
البته با وجـــود انتقـــادات فـــراوان در این نوع 
واگـــذاری، مدیریـــت به افـــراد دولتی ســـپرده 
شـــد. مـــا راه را اشـــتباه رفته ایم و فکـــر کردیم 
می توانیم با ســـپردن بخشـــی از سهام باشگاه 
به بخـــش خصوصی ایـــن تیم هـــا را خصوصی 

» . میم بنا
مدیرعامـــل اســـبق اســـتقلال بـــا اشـــاره بـــه 
ایـــن موضـــوع کـــه در دوره هـــای اخیـــر چنـــد 
مدیرعامل آمدند و ریخـــت و پاش های زیادی 
کردنـــد، می گویـــد: »ایـــن ریخـــت و پاش های 
بی مـــورد باعـــث شـــد تا باشـــگاه  اســـتقلال با 
بدهی هـــای زیـــادی مواجه شـــود؛ بدهی هایی 
که در مقطعی کمر باشـــگاه را شکست و باعث 
حـــذف این تیم از مســـابقات لیـــگ قهرمانان 
آسیا شـــد. باید عقل ســـلیمی پیدا شود و این 
ســـاختار معیوب را درســـت کند و هواداران را 
از نگرانـــی در بیاورد. در حـــال حاضر هواداران 
تنها کسانی هســـتند که دلشان برای تیم شان 

می سوزد.«
این کارشـــناس مدیریت در فوتبال در پاســـخ 
به این ســـؤال که چرا در پرســـپولیس شـــرایط 
متفـــاوت اســـت و این تیـــم با وجـــود مواجهه 
بـــا چنیـــن شـــرایطی عملکـــرد خوبـــی دارد؟ 
می گویـــد: »پرســـپولیس هم از نظـــر مدیریتی 
وضعیت مناســـبی ندارد و در واقع این باشگاه 
هم شـــرایطش آن گونـــه کـــه می بینیم خوب 
نیســـت. ســـاختار این تیم هم معیوب اســـت 
امـــا برخی از بـــزرگان این تیـــم همانند مرحوم 
کاشـــانی در ســـال های گذشـــته توانســـتند تا 
حدودی بـــه ســـاختار ایـــن تیم سروســـامان 
دهنـــد امـــا در کل شـــرایط پرســـپولیس هـــم 
مناسب نیست. باشگاه پرســـپولیس در حال 
حاضـــر بـــا وام ارزی اداره می شـــود! در هیـــچ 
جـــای جهـــان نمی بینید که یـــک تیم بـــا وام 

بانکی اداره شـــود.«
اولیایـــی می افزایـــد: »مشـــکلات اســـتقلال 
و پرســـپولیس مثـــل هـــم اســـت امـــا یکـــی از 
افـــراد  حضـــور  تیـــم  دو  ایـــن  تفاوت هـــای 
مطبوعاتی است که در پرســـپولیس این افراد 
مانـــع از درز کردن اخبار به بیرون می شـــوند. 
مدیریـــت خردمندانـــه ای در باشـــگاه های مـــا 
وجـــود ندارد و همیـــن موضوع باعث شـــده تا 
تیم هـــای ما چندین ســـال به بیراهـــه بروند و 
نتوانند در مســـابقات بین المللـــی آن گونه که 

شایسته شـــان اســـت، نتیجـــه بگیرند.«
مدیرعامل اسبق استقلال در ادامه به فیرپلی 
مالـــی اشـــاره می کنـــد: »قوانیـــن ســـختی در 
انتظار باشـــگاه های ایرانی اســـت و سال آینده  
ای اف ســـی قانونـــی بـــه فدراســـیون ها ابلاغ 
می کنـــد کـــه براســـاس آن 51 درصـــد از درآمد 
تیم هـــا بایـــد هزینـــه شـــود و این موضـــوع به 
شـــدت به ضرر باشـــگاه های ایرانی اســـت. ای 
اف ســـی تحقیق می کند که باشـــگاه ها پول را 
از کجـــا آورده اند و کجا هزینـــه می کنند. تمام 
تیم هـــای ایرانـــی از نظـــر فیرپلی مالـــی و این 
قانون ای اف سی مشـــکل دارند و این موضوع 
منجر به محرومیت تیم های ایرانی می شـــود. 
ایـــن گونه نیســـت که 2 شـــرکت ورشکســـته 
ســـایپا و ایران خودرو بیایند و تیمداری کنند.«

گفت  و گوی »ایران« با اولیایی، مدیرعامل اسبق آبی پوشان:

وضعیت مدیریتی پرسپولیس هم خوب نیست

سوژه روز

حامد جیرودی
روزنامه نگار

قایدی خرید اقتصادی مجیدی
مهدی قایدی ستاره استقلال، با شباب الاهلی قراردادی 5 ساله دارد که دو سال از قراردادش 
به پایان رسیده اســت. اما این تیم برای برگرداندن ستاره ایرانی برنامه ای ندارد و بر همین 
اســاس، صفحه خبری »سدد« امارات خبر داد دو باشگاه شــباب الاهلی و اتحاد کلباء برای 
معاوضه قایدی با عادل سلطان به توافق رسیدند و این انتقال نهایی شد. به این ترتیب، 
فرهاد مجیدی سرمربی اتحاد کلباء که از ماه گذشته به دنبال شاگرد سابقش در استقلال 

بود، بدون هزینه کردن او را به خدمت گرفت.

درگیری ساپینتو، این بار در تیم جدیدش!
جنجال های ریکاردو ســاپینتو تمامــی ندارد. آپوئــل قبرس که خــود را برای 

دیدار حساس مرحله پلی آف لیگ کنفرانس آماده می کند، در اردوی خود در بلغارستان 
به مصاف لوسکی صوفیه رفت در دقیقه 64 تکل خشن متئو سوشیچ روی پای بازیکن 
حریف، منجر به دریافت کارت زرد دوم و در نهایت کارت قرمز برای این بازیکن شد تا آپوئل 
بازی را با یک یار کمتر ادامه دهد. این موضوع با واکنش شــدید ساپینتو همراه شد و او 

به سمت یکی از نیمکت نشینان حریف حمله ور شد. داور نیز پس از دیدن این صحنه، 
ساپینتو را با یک کارت قرمز مستقیم اخراج کرد تا سرمربی سابق استقلال خیلی زود و در 

همان بازی های دوستانه آپوئل، جنجال آفرین شود.
 

مهدی تاج در حاشیه مراسم قرعه کشی 
 VAR لیگ برتر فوتبال در خصوص

و حق پخش صحبت کرد: »امیدوارم 
VAR را از الان در لیگ داشته باشیم. 
گرفتاری هایی وجود دارد. انتظارم این 

بود یک نفر در دولت و سیستم به 
ما بگویید موانع چیست؟ ما با کمک 

فیفا داریم کارها را انجام می دهیم. 
 var حتی شده تا پایان لیگ این فصل

وارد شود. چون ضرورت لیگ امسال 
است.« رئیس فدراسیون فوتبال گفت: 

امیدوارم این آخرین سالی باشد که ما 
در لیگ درباره حق پخش تلویزیونی 
صحبت می کنیم زیرا اطلاعاتی دارم 

که فکر می کنم در چند ماه آینده، 
صدور مجوز حرفه ای AFC و فیفا، 

بخشنامه ای ارائه خواهد کرد و ملزم 
خواهد کرد که در خصوص حق پخش 

یک قراردادی را ضمیمه اسناد خودشان 
بدهند. این مهم است و انتظار و 

خواهش دارم دوستانی که در مجلس 
در حال نوشتن برنامه هفتم هستند، 

حتماً در مطالبات شان این بند را ببینند 
که اگر نبینند همه ما دچار اشکال 

خواهیم شد و نمی توانیم سهمیه در 
جام باشگاه های آسیا و حتی تیم ملی 

بگیریم.«

هشدار تاج درباره حق پخش

تصویری از اولین حضور علی خطیر در باشگاه استقلال


